中華民國童軍「日本童軍總會羅浮救災工作坊」甄選辦法 (Rover Scout Workshop 2024 -The Power of Self-Help, Mutual Assistance, and Disaster Volunteerism Needed Now-)

- 一、活動名稱:日本童軍總會羅浮救災工作坊(Rover Scout Workshop 2024 The Power of Self-Help, Mutual Assistance, and Disaster Volunteerism Needed Now-)。
- 二、主辦單位:日本童軍總會
- 三、活動地點:日本靜岡縣伊豆之國市 MOA Ohito Training Center。
- 四、活動日期: 2025年2月22日至24日。

五、活動背景介紹:

2024年,日本發生了一連串的災難,並造成了廣泛的損失,對日本民眾的生活產生了深遠的影響,直至今日,災區的重建工作仍在進行當中,尤其是受到重創的地區,如能登半島地震,以及強降雨造成的洪水災情。在這些挑戰面前,每個人都需要積極學習相關知識並自助。更重要的是,在社區內建立互助的能力,並與周圍的人建立強而有力的聯繫。此外,「災難志願服務」也發揮著關鍵的作用,災後需要迅速且井然有序的行動。

日本童軍總會於本年度,將透過「羅浮救災工作坊」的課堂學習以及實作經驗,為參與者提供「自助」和「互助」方面的基本知識與技能,包括急救和滅火訓練等實務操作。參與者將獲得有關「災難志願服務」的寶貴見解,並有機會參加志願者模擬演練和食品分發演習,使他們做好建立永續社區的準備,並發揮有效且積極的作用。

六、活動目的:

- (一) 重申童軍技能對社會的價值
- (二) 加深羅浮童軍所需具備的心態及技能的理解
- (三) 為未來的羅浮活動提供有意義的指導
- 七、活動內容:各國文化交流、急救及滅火訓練等實務操作。

八、參加對象與資格:

- (一) 年龄介於 18 至 26 歲(主辦單位規定出生於 1998 年 4 月 2 日至 2007 年 2 月 22 日間)。
- (二) 英語或日語流利者。
- (三) 履行三項登記之羅浮童軍。

九、報名:

- (一) 一律採取線上報名,報名網址請點擊<u>此處</u>或 https://forms.gle/fn5HE1HnninpW9Qu8。
- (二)報名參加人員需經甄選合格後,始由本會向日本童軍總會推薦報名參加。
- (三) 報名截止為114年1月13日下午4時,逾期恕不受理。
- (四) 面試甄選日期預計於114年1月19日下午2時於童軍總會4樓(臺 北市中山區建國北路一段23巷9號4樓)。
- (五) 甄選內容包括中英文口試、參與動機及期許,針對我國羅浮童軍現況、青年參與政策、國際處境、防災教育、國際人道救援等議題進行即時發表及問答。評分佔比:儀態、談吐(15%)、口語表達、條理與邏輯(20%)、活動目標及議題熟悉程度(30%)、語言能力或其他專業(25%)、其他加分事由(10%)。
- (六) 錄取人數:正取5名

十、費用:

- (一) 參加費:日幣 25,000 元
- (二) 機票自理

十一、 活動說明:

- (一) 參加人員須在 2025 年 2 月 21 日抵達日本,22-23 日為活動日,24 日離營。活動期間由主辦單位安排食宿。保險、其他個人支出,以及活動前後之費用則由個人負擔。
- (二) 活動場地海拔 500 米,氣溫可能會非常寒冷,請自行準備適當保暖 措施。
- (三) 工作坊期間的餐點將以應急口糧的形式提供。
- (四) 建議參加人員應具備單獨旅行、適應氣候與文化差異之能力。
- (五) 工作坊指導委員會宣傳影片:https://youtu.be/mQ96C4IxY2I

十二、 代表團成員義務:

- (一) 完成 Safe from Harm 安全與避害訓練。
- (二) 遵守中華民國童軍參加國際性活動代表團團員守則。
- (三) 參與本會所舉辦相關培訓及資料準備。
- 十三、 其它未盡事宜另行公告。
- 十四、 大會活動通報請見附件一。
- 十五、 聯絡方式: scouts@scout.org.tw 中華民國童軍總會。
- 十六、 本計畫經童軍總會核定後實施,修正時亦同。



Rover Scout Workshop 2024

-The Power of Self-Help, Mutual Assistance, and Disaster Volunteerism Needed Now-Izunokuni City, Shizuoka Prefecture, Japan 22 – 24 February 2025

Guidelines

Background:

The series of disasters in 2024 has caused extensive damage and greatly impacted our lives. Recovery and restoration efforts are still ongoing, especially in areas hit hard by major events like the Noto Peninsula earthquake and the widespread flooding from heavy rains.

In light of these challenges, the need for each of us to develop knowledge and take personal initiative to protect ourselves ("self-help") has become crucial. Equally important is building the capacity for mutual support ("mutual assistance") within our communities and fostering strong connections with those around us. Additionally, "disaster volunteerism" plays a vital role, requiring swift, well-coordinated action in the wake of disasters.

This year's program is designed to equip participants with essential knowledge and skills in "self-help" and "mutual assistance" through both classroom learning and hands-on experiences, including practical training in first aid and fire suppression. Participants will also gain valuable insights into "disaster volunteerism," with opportunities for volunteer simulation exercises and food distribution drills, ultimately preparing them to play an active role in creating a sustainable community.

Purpose of the Workshop:

Our program aims to

- 1. Reaffirm the societal value of scouting skills
- 2. Deepen understanding of the mindset and competencies needed as Rover Scouts
- 3. Provide meaningful guidance for future Rovering activities

Workshop Overview and precautions:

- Title: Rover Scout Workshop 2024 -The Power of Self-Help, Mutual Assistance, and Disaster Volunteerism Needed Now-
- Duration: February 22nd (Saturday) February 24th (Monday), 2025
- Organizer: National Youth Programme Committee, Scout Association of Japan
- Venue: MOA Ohito Training Center
 1601-1 Ukihashi, Izunokuni City, Shizuoka Prefecture 410-2311
 Google Map: https://goo.gl/maps/QxdumZ8e19ysirwC9

- Participants: Rover Scouts and leaders in the same generation(including international participants)
 - * Any Scouts and leaders aged 18 to 26 years (born between April 2nd, 1998, and February 22nd, 2007) at the time of the event.
- Participation Fee: JPY25,000.- per person (includes 3 nights' accommodation, meals, activity costs, etc.)
- Language: All programs will primarily be conducted in Japanese, with support in English
 provided as needed. Additionally, communication at the first aid stations will be available
 exclusively in Japanese and English. Therefore, this workshop is recommended for
 Scouts who can communicate in either language.
- Measures Against Cold: The venue is at an altitude of 500 m, and can become very cold, so please ensure you take appropriate measures to stay warm.
- Dietary Accommodations: Halal or other specific dietary accommodations will not be provided. Meals during the workshop will be served under the assumption of emergency rations.

Meeting and Dismissal Details:

- February 21st (Friday), Afternoon
 - * Meet on-site; transportation from Mishima Station is available upon request.
- February 24th (Monday), Afternoon
 - * Dismissal on-site; transportation to Izu-Nagaoka Station available upon request.

What to Bring:

- · Scouts Uniform
- Clothes
- · Cap or Hat
- · Work Gloves
- Rain Gear
- · Other Essentials for a 3-day Program
- · Sleeping bag or blankets, and mattress
- Flashlights
- eating kit (Mug, plates and Knife & fork/spoon)
- Personal aid kit

Program Overview:			
Date	Time	Activities	Meals
2/21	Afternoon	-Arrival at the Mishima Station	-
		-Move to MOA Ohito Training Center	
	Evening	-Orientation for International participants	Dinner at the cafeteria
2/22	Morning	-Japanese participants Arrival	Breakfast at the cafeteria
	Afternoon	-Orientation	Lunch (distributed packed
		-Keynote Speech	lunch)
		- Emergency Drill	
		(Consider what might happen and what actions you	
		can take if a disaster occurs while you are outside.)	
		- Disaster Relief Meal Service	
		(Think about meals you imagine having during a	
		disaster and cooking meals using available items	
		during an emergency.)	
	Evening	-Shelter Management Game	Disaster-cooked meal
		(A game where players respond to various	(South Indian-style
		scenarios and events involving evacuees from	chicken and beans curry,
		diverse backgrounds within a designated area.)	rice, salad)
		-Reflection Session	
2/23	Morning	-Mental Care	Breakfast at the cafeteria
		(Understanding the importance of supporting	
		others and managing stress.)	
	Afternoon	-Shelter Management Experiences	Disaster-cooked meal
		(Gain hands-on experience in managing an	(rice with canned Pacific
		evacuation shelter as a volunteer.)	saury and steamed
		-Disaster Relief Meal Service	bread)
		(Imagine yourself as a volunteer in a disaster-	
		affected area and prepare meals for 60 people.)	
	Evening	-Reflection Session	Dinner at the cafeteria
		-International Night	
		(Time for cultural exchange.)	
2/24	Morning	-Orientation Session on Post-Workshop	Breakfast at the cafeteria
		Assignments	
		(An orientation session will be held to guide	
		assignments to be completed after the workshop.)	
		-Reflection Session	
	Afternoon	-Program Conclusion and Closing	Lunch (distributed packed
		-Move to Izu-Nagaoka Station	lunch)
	Evening	-	-